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Kvůli opravě synagogy
jsme na podzim loňského
roku nejdříve úspěšně
obhájili naši účast v pro-
jektu Ministerstva kul-
tury ČR ZÁCHRANA
A R C H I T E K T O N I -
CKÉHO DĚDICTVÍ. Pro
letošek máme 900  tisíc
korun. Rozhodlo, že obě
kontroly provedených
prací z  ministerstva
v minulém a předchozím
roce dopadly na výbornou
– synagoga má již
všechna okna i dveře,
vnitřní rozvody i úpravy,
a loni jsme museli
vyměnit celou galerii na-
padenou dřevomorkou.
Trámy jsou nové a pod-
laha, která byla již zcela
rozpadlá, přímo září o-
zdobena přesnými ko-
piemi ručně dělaných
hřebů. 

Schytali jsme za to od
některých kritiku, že šlo
ušetřit a stačily obyčejné.
Jenže já už se dvacet let
snažím o to, aby syna-
goga byla zase šperkem
prácheňského kraje, jak
se o ní všude psalo v roce
otevření, tedy 1828.
Dvacet let nesmírného
úsilí a nervů, protože
doba takovýmto projek-
tům nepřála a o nic nad-
časového vlastně nikdo
nestál. Naštěstí časy se
mění, my vydrželi, a je-
likož štěstí přeje připra- 

veným, dočkali jsme se.
Pořád sice ještě nemáme
oficiální potvrzení, ovšem
už tomu pomalu začí-
náme věřit – synagoga
bude v  plné kráse ote-
vřena roku 2014!

Při obnově synagogy
spoluprácujeme s bavor-
ským zámkem Wolfstein
ve Freyungu. Hledali
partnera na projekt, 
v rámci kterého by zcela
změnili dosavadní již
nevyhovující expozice.
Mysleli spíše na muzeum
typu Ohrada na Hluboké,
ale když viděli, co
všechno se už na syna-
goze udělalo, a sešli se 
s panem Loefflerem, roz-
hodli se pro nás. Pan 
Loeffler je naším podpo-
rovatelem od samého po-
čátku. Mluvil o tom, jak
když byl malý, hranice
mezi Bavorskem a Čechy
neexistovala, jezdilo se
na nákupy stejně jako na
návštěvy, a lidé na obou
stranách o sobě věděli. To
bylo přesné vyjádření bu-
doucnosti, jakou bychom
chtěli naším projektem
podpořit. Kulturní, infor-
mační a přírodovědné
centrum, kde najdete
všechny informace o zají-
mavém dění v  trojúhel-
níku Prachatic Vimperka
a Strakonic, NP Šumava
a Bavorský les, i širší
území Bavorska.  

Výše dotací, jež přijdou
z Evropské unie, je 400
tisíc eur. Dalších 20 tisíc
eur přidá Ministerstvo
pro místní rozvoj ČR, 
20 tisíci euro se podílí
vlastník – tedy obec Čky-
ně, spolu s  námi. Těch
900 tisíc korun od mini-
sterstva už se počítá.
Opravy by měly začít nej-
později 1. června. Změní
se vlastně jen minimál-
ně. Snažíme se o dokona-
lou obnovu, co se týče
vzhledu, a obsah také zů-
stává - synagoga totiž
znamená místo k setká-
vání!

Z předchozích let má
budova za zhruba 2 a půl
milionu novou střechu, je
připravena na dokončení
vnitřních ploch, tedy pod-
lahy a stropy, a fasádu.
Nemáme ještě projekt in-
teriérů, ale umělecko-
stavební průzkum ano,
chybí rozvod elektřiny,  

rozvody na vodu jsou
připraveny. Zbývá pro-
vést odvodnění, obnovit
venkovní i vnitřní dlažby,
oplocení, zahradu a stud-
nu. Na dvoře je bývalá
garáž na hřbitovní vůz,
bude z  ní zázemí syna-
gogy, kde otevřeme 
regionální židovské mu-
zeum jižních Čech včetně
knihovny a studovny, 
dále výstavní prostory,
koncertní a přednáško-
vou síň, a výtvarnou ga-
lerii se zaměřením na
krajinu společného re-
gionu. Výstavy budou 
obsahovat společné data-
báze přírodních a kul-
turních prezentací obou
zemí; koncerty, předsta-
vení, besedy a přednášky
při-spějí ke zvýšení
zájmu o společné příhra-
niční kulturní dědictví –
krajinu. 

Pokračování na straně 2.

Synagoga ve Čkyni bude otevřena
roku 2014!

Čkyňská synagoga se brzy promění    foto: D. Havlík



Pokračování ze strany 1.

Narodila jsem se
v Praze, byla jsem zvyklá
na spoustu kulturního
vyžití, a pak, v roce 1982,
jsem se ocitla v  šedivé,
oprýskané Čkyni, kde se
nedělo nic. Na nádraží se
ve Čkyni chodí kolem
dominantní budovy s bo-
žím okem v průčelí, která
jakoby tam stála jen
sama pro sebe. Začala
jsem se o ni zajímat,
potkala velmi zajímavé
lidi židovského vyznání a
pana profesora Podle-
šáka. O mém dalším
osudu bylo rozhodnuto.
Nejdříve jsem ještě jako
člen ochránců přírody
pomáhala opravovat, za
pomoci tehdejšího sta-
rosty pana Zlocha, zeď
kolem židovského hřbi-
tova. Ten pan profesor
Podlešák již mnoho let
doslova sbíral ze země.
V  roce 1995 jsme ho
znovu zasvětili a otevřeli,
už jako Společnost pro 

Díky zranění Jardy
Brašny, hlavní hvězdy
ansámblu divadelního
spolku působícího při
Kulturním a okrašlova-
cím spolku Čkyně, se
kolotoč představení hry
Postel pro anděla na
chvíli zastavil. Soubor již
ale stihl navštívit několik
měst a mestěček v okolí.
Čkyňské herce tak 
měli možnost vidět diváci 
ve Volyni, ve Vim-
perku nebo v Ražicích.
Obzvláště povedené bylo
představení v Nahořa-
nech, kde si lístek
koupilo asi 120 diváků.
Ve Vimperku 80, ve
Volyni bylo vyprodáno – 
v hledišti sedělo více než

obnovu synagogy (zal.
1991). Obci se podařilo
synagogu odkoupit od
Jednoty Vimperk a z kra-
je jsme dostali příspěvek
na projekt. Následovala
nová střecha, a bylo
třeba vybourat příčku,
která rozdělovala hlavní
modlitebnu na horní
patro s byty a dolní truh-
lářskou dílnu. Betonovou
podlahu té dílny bylo
nutné odstranit, opravit
strop, a obec spolu s míst-
ními občany a mládeží
pomohla upravit prostory
pro otevření velké vý-
stavy Historie Čkyně ve
fotografii. Tehdy tu byl
snad každý. Pořádaly se
koncerty, zejména kla-
sická hudba zní ve zdejší
akustice úžasně, dále di-
vadelní představení,
přednášky, oslavili jsme
180. narozeniny, zněly tu
zpěvy i četla tóra. Vše,
abychom dokázali, že
synagoga patří zpět do
našeho života. A podařilo
se.

Jindra Bromová

sto nadšených fanoušků
amatérského divadla.

Diváci se mohou v nej-
bližší době těšit na
prvního července, kdy se
herci představí v rámci
ochotnické přehlídky v
Česticích. Domácí pu-
blikum si přijde na své o
čkyňské pouti v kinosále
v pátek 22. 7.  od 19
hodin.

Další představení se
soubor chystá odehrát ve
Svaté Maří, ve Stachách
a v dalších městech. Ter-
míny budou vyvěšeny na
stránkách www.koscky-
ne.cz.

KOS

Milénium od Stiega
Larssona a román Na
věky věků a Pilíře země
od Kena Folletta. To jsou
dnes největší hity čkyň-
ské veřejné knihovny.
„Mládež si nejčastěji půj-
čuje upíří ságu Stmívání
od Stephenie Meyerové,“
říká knihovnice Milena
Rundová. Mladí si také
hodně půjčují dobrodruž-
nou literaturu. Mezi
dospělými zase vedou ro-
mantické a psychologické
romány, které řeší part-
nerské vztahy. „To přede-
vším u žen,“ doplňuje
knihovnice. Muži si zase
vybírají detektivky, lite-
raturu faktu a válečné
dokumenty. Nejpůjčova-
nější knihou v  dějinách
čkyňské knihovny byl
jednoznačně Harry Po-
tter, Letopisy Narnie,
Šifra mistra Leonarda a
kniha Žila jsem před
staletími od Barbary Er-

skinové. Na úplný vrchol
čkyňské knižní  hitpa-
rády ale patří Povídky
malostranské od Jana
Nerudy. „Je to jedna
z našich nejstarších knih,
vyšla v  roce 1895,“
vysvětluje knihovnice.
Do knihovny v průměru
dorazí padesát čtenářů
týdně. Chodí sem před-
školáci i osmdesátileté
babičky. Nejčastěji od
podzimu do jara. Nej-
slabší je léto, kdy lidé
jezdí na dovolenou. Pro
studenty půjčuje Milena
Rundová odbornou lite-
raturu z Prachatic nebo
Strakonic. V  průměru
má tak 150 požadavků
ročně.

(pp)
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Poděkování ze školky
Vážíme si toho, že máme hezké prostředí. Děkujeme
vedení Obce Čkyně, které finančně podporuje rekon-
strukci tříd a budov mateřské školy. Další díky patří
pracovníkům Technických služeb Obce Čkyně za
údržbu zahrady a chodníků.

Děti a zaměstnanci MŠ Čkyně 

Povídky malostranské – čkyňský
bestseller

Otevírací doba :
Po  8.00 - 12.00 12.30 - 17.00
Út  8.00 - 12.00 12.30 - 15.00
St  8.00 - 12.00 12.30 - 17.00
Čt  8.00 - 12.00 12.30 - 15.00

KOS -další představení až v červenci



Blíží se konec školního
roku, proto můžeme po-
malu uzavírat další
úspěšnou školní sezónu.
Naši žáci výrazně pre-
zentovali čkyňskou školu
nejenom na okresní
úrovni, ale prosadili se 
i na krajské a dokonce 
i celostátní úrovni.

Tradičně dobří jsou
v dějepise. Letos obsadila
děvčata v  okrese první 
(P. Jelínková), třetí (K. Ša-
fránková), čtvrté (J.Trytová)
a páté místo (J. Fiedlerová).
V krajském kole pak by-

la velice úspěšná J. Fied-
lerová (5. místo) a P.
Jelínková (8. místo), dále
K. Šafránková (19. místo)
a J. Trytová (23. místo).

Po vydařeném okresním
kole v matematice (3., 6., 8.
místo) postoupily do kra-
jského kola K. Šafránková 
a P. Jelínková a získaly 26. 
a 25. místo. Šesťáci ve stejné
soutěži v okrese obsadili 4.
místo (A. Medek), 9. místo
(P. Tůma) a 17. místo (A.
Jelínek). 
Sedmák J. Fiedler v ma-

tematice zabodoval na 4.
místě.

Ve SCIO testování žá-
ků IX. ročníků v jihočeském
kraji získaly P. Jelínková 
a J. Trytová 1. místa v Čj 
a  K. Šafránková (2., 3. místo
v OSP a Aj).

Výrazný úspěch vybo-
jovali naši kluci v  bas-
ketu, když po vítězství
v okrese nakonec uhráli
výborné 4. místo v kraj-
ském finále v Táboře.

Radost máme i z  výt-
varníků. V soutěži Evro-
pa ve škole se podařilo
zopakovat loňský úspěch, 
protože soubor výt- 
varných prací devátých
tříd „Děkujeme, pane
Trnko!“ byl oceněn ná-
rodní cenou. Vítězná

práce bude součástí  celo-
státní výstavy oceněných
prací, která  letos pro-
běhne 16. – 17. června
v  Litoměřicích. Druhá
oceněná práce „Maso-
pust“ bude součástí ka-
lendáře vytištěného pro
rok 2012.

Vítězka okresního kola
biologické olympiády Mo-
nika Reinoldová z IX. B
získala v krajském kole
výborné 9. místo. V okres-
ním kole navíc získal 
A. Medek první místo 
a D. Štrobl 2. místo bohu-
žel bez postupu. Monika
Reinoldová byla i členkou
školního týmu v  kraj-
ském kole znalostní sou-
těže pro IX. ročník –
Eurorébus. Žákyně  Rei-
noldová, Šafránková a
Trytová získaly skvělé
11. místo.

Výrazného osobního
úspěchu dosáhla Jarka
Trytová z  IX. B v  letoš-
ním ročníku literární
soutěže Pohádky tisíce 
a druhé noci. Zúčastnila
se osobně 13. května
slavnostního vyhlášení
výsledků při zahájení
mezinárodního knižního
veletrhu v Praze. V obrov-
ské konkurenci autorů
z celé republiky jí patřilo
vynikající 2. místo. 

Některé  žákyně IX.
ročníku se zapojily také
do  mezinárodní korespon-
denční soutěže Lidice 2011,
která je vždy zakončena
literární prací. Mezi úspěš-
né finalistky se zařadily
svými pracemi P. Jelín-
ková a M. Reinoldová.
Slavnostní vyhlášení pro-
běhne 16. června v  obci
Ležáky. Obě jmenované
žákyně čkyňské školy
nebudou mezi oceněnými
samozřejmě chybět.                                                                                                                          

Další výsledky našich
žáků v okresních kolech 

školních soutěží a
olympiád:
Nj – 3.místo (Š. Friedl),
Aj – 3., 10. místo (K. Ša-
fránková, J. Fiedlerová), Ze
– 3., 4., 9. místo (A. Jelínek,
D. Štrobl, J. Tůma), Čj – 5.
místo (P. Jelínková), F – 3.,
5. místo     (K. Šafránková,
J. Tůma) a 1., 4. místo (J.
Valta, L. Král) bez po-
stupu. I v ostatních soutě-
žích (dopravní, zdravotní,
pěvecké, sportovních atd.) 

„Ahoj BATJA!“ Takto
většinou začínala psa-
níčka, které mi každou
hodinu posílala Anujin.
Nikdy jsem jí nevysvět-
lila, že mé jméno se píše
Páťa. Obdivuhodná vů-
bec byla její snaha sdělo-
vat pocity v jazyce, k ně-
muž nechovala žádné
sympatie. Potřebovala se
svěřovat, probírat tako-
vé ty holčičí záležitosti 
a smát se vtipům, které
chápala jen ona a pravý
přítel. Přítel. Toho se
snažila ve mně najít. Ale
jako byste vzali kámen ze
sladkovodního rybníka 
a hodili ho znenadání do
obrovského neznámého
oceánu...

Anočka, tak jsme ji za-
čali ve třídě oslovovat,
přicestovala s  rodiči do
Česka kvůli jejich nové
práci ve fabrice. Poprvé
letěla letadlem. Letěla
dlouho. Z Mongolska. Ne-
myslím si, že si v Ulánbá-
taru žili špatně, měli
však sen o jiném životě.
Lepším. Zeptali se snad
Anočky, jestli chce pryč
z vlasti? Pochybuji. Toli-
krát mi vyprávěla o ka-
marádech, domácích maz-
líčcích, prarodičích, škole.

Vše opustila. Po přijetí
do naší školy se s  ní
člověk domlouval ruka-
ma - nohama, později

jsme měli dobré reprezen-
tanty.

Výsledky a úspěchy
našich žáků nám přinášejí
velikou radost. Jsme rádi,
že čkyňská škola drží po-
myslnou laťku stále vyso-
ko. Svědčí to i o kvalitní
vzdělávací práci našich
učitelů. Trpělivé a každo-
denní  úsilí a práce peda-
gogického sboru nakonec
přináší zasloužené ovoce. 

Mgr. Jan Děd

pochytila nejzákladnější
slovíčka. Náhodou se po-
sadila do lavice za žáky-
ni, která se zanedlouho
stala její svatyní. Tre-
zorem veškerých tajem-
ství. Posadila se za mě.

Občas se probírám kra-
bičkou s  psaníčky, fot-
kami, přívěsky a dalšími
drobnostmi od Anujin.
Myslím na ni. Jak se asi
má? Je teď konečně šťa-
stná? V  české škole se
neohřála moc dlouho a už
cestovala s rodiči do Ho-
landska. E-maily mi po-
pisovala putování po
Evropě. Česky zapomně-
la mluvit úplně, nyní si
dopisujeme v angličtině.
Podle mě jí evropské 
ovzduší nesedí. V  Mon-
golsku má svou kulturu,
rodný jazyk, rodinu. Tam
patří. V jejích tajemných
tmavých očích jsem čas
od času viděla dálky
mongolských stepí, neza-
přela své předky. Byla
jiná, a tak stejná.

„Ahoj BATJA!“ S  úža-
sem čtu zprávu od
Anočky. Přišla až z Mon-
golska. Vrátila se domů.
Kámen se vrátil do svého
rybníka se spoustou zá-
žitků z  přesolené vody.
A mně spadl jeden velký
kámen ze srdce.

P. Jelínková, IX. 
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Úspěšný školní finiš 2011

Anujin ( soutěžní práce)



Hasiči ze Čkyně mají
pořád co dělat!Hasiči ze
Čkyně mají za sebou sběr
železného šrotu, který se
konal 16. dubna. Sběru
železného šrotu se
zúčastnilo 18 hasičů,
kteří s chutí nakládali 
a odváželi železný šrot.
Všem patří velký dík.
Dále se v měsíci květnu
konala okrsková soutěž v
obci Lčovice. Soutěže se
zúčastnilo 12 mužstev
našeho okrsku. Z tohoto
počtu se zúčastnila
soutěže 4 mužstva ze
Čkyně s těmito výsledky:
Muži I. 4 místo, Muži II.
2 místo, Děti ml. 2 místo,
Děti st. 3 místo. Mužstvo
Muži II. postoupilo do
okresního kola, které se 

konalo 14. května v obci
Budilov, kde se umístilo
na krásném 7 místě.
Hasiči ze Čkyně dále
pracují na výstavbě
hasičské kolny v ha-
sičském dvoře, která se
plánuje být dokončena 
do konce měsíce června.
Hasiči dále zakoupili
zásahové vozidlo zn. WV
Transporter. Vozidlo je
schopno přepravit 9 osob.
Na závěr bych chtěl říci,
že od měsíce června nás
čeká mnoho soutěží jak
pro naše nejmenší tak
pro nejstarší. Přijďte nás
podpořit.                        

Připravil: zástupce
velitele sboru                   

Josef Kainc ml.
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Hasiči ze Čkyně mají pořád co dělat!
Obec Čkyně

zve na tradiční pouť ve dnech

22. – 24. 7. 2011
pouťové atrakce na náměstí 

a v okolí parku, 
posezení v zámecké zahradě OÚ

Pátek:
18:30 – zahájení poutě (zámecká zahrada)
19:00 – k tanci a poslechu zahraje v  kapela 
„RENESANCE“ (zámecká zahrada)
19:00 – divadelní hra „Postel pro anděla“ KOS
Čkyně (kinosál)
20:00 – DISCO (hospoda „NA HŘIŠTI“)

Sobota:
14:00 – fotbalový zápas „Starých gard“ (hřiště)
16:00 – k tanci a poslechu zahraje kapela „Pohoda“
a „Druhý dech“ (zámecká zahrada)
19:00 – šermířské vystoupení (zámecká zahrada)
20:00 – SKA music (hospoda „NA HŘIŠTI“)
22:30 – ohňová show (zámecká zahrada)

Neděle:
09:00 – tradiční květinový stan a pouťové překva-
pení KOS Čkyně (zámecká zahrada)
09:00 – 11:00 – vystoupí „12° Plzeň“ dechovka
konzervatoře Plzeň (zámecká zahrada)  
10:30 – mše svatá s P. Janem Mikešem (novo–
knězem čkyňské farnosti z Horosedel), po mši 
bude udělováno novokněžské požehnání (kostel 
sv. Marie Magdaleny)
11:00 – 19:00 k poslechu a tanci zahraje „CK Kvin-
tet“ (zámecká zahrada)
14:00 – divadlo pro nejmenší (zámecká zahrada)
17:00 – přátelský  fotbalový zápas „A“ týmů
(hřiště)

Provozovatelé všech pohostinských
zařízení ve Čkyni 

budou připraveni Vám zpříjemnit
dobrým jídlem a pitím 
celou „čkyňskou pouť“. 

Všem návštěvníkům přejeme pří-
jemnou zábavu!

Kněžské svěcení 
Jana Mikeše

1) 24.6.2011 v 10:00 hodin bude kněžské svěcení P.
Jana Mikeše v Českých Budějovicích. 

2) 25.6.2011 v 15:00 hodin bude P. Jan Mikeš sloužit
první mši svatou - primiční - v kostele sv. Mikuláše
ve Vacově. Srdečně jste všichni zváni. 

Poděkování za padlé

Starosta i místostarosta děkují touto cestou všem
šikovným ženám, které se starají o čkyňský památ-
ník padlých v I. světové válce. Jistě jste si všichni
všimli, jak letos na jaře opět krásně rozkvetl. 

Prázdninová zumba

Během letních prázdnin se kurzy zumby Fit studio
Atlantic přesouvají z tělocvičny do velkého sálu
kulturního domu. Zumbit se tu bude každé pondělí
od 20 do 21 hodin.                        

Petra Hovorková



Někteří si myslí, že by
tu našli jen zamčené
dveře a na nich zámek.
Jiní mluví o bankrotu,
další o vytunelování. Co
se skutečně děje v  ob-
jektu bývalé „kolíkárny“
ve Čkyni, se dozvíte.
když si přečtete následu-
jící řádky. 

V kolíkárně několik let
podnikaly dvě firmy. 
Lignosystem, který s vý-
robou k  31. 5. skutečně
skončil a Lignointerier,
který pokračuje dál. 
„A naopak ještě rozšiřu-
jeme nabídku sortimentu
pro své zákazníky,“ říká
majitelka objektu bývalé
kolíkárny a spoluma-
jitelka firmy Lignointe-
rier Jiřína Kůtová. 

Lignosystem poslední
roky vyráběl převážně
pro jednoho odběratele -
výrobce dýhovaných pod-
lah. Je pravda, že objed-
návek postupně ubývalo.
„Byl to problém dlouho-
dobějšího rázu. A majitel
firmy ho mohl za ur-
čitých podmínek začít
řešit dříve,“ uvádí Jiřina
Kůtová. Do módy přišly
podlahy z laminátu a z
nového materiálu - vinylu.

Pozemek s pilou, kde
nyní sídlí obě výše jme-
nované firmy, zakoupil 
v lednu 1948 otec Jiřiny
Kůtové. Vzniklo tu tru-
hlářství, které komunisté
v době největšího roz-
květu zestátnili. Až do
roku 1992 se tu pak

vyráběly kolíčky na
prádlo. Na podzim 1993
byl celý objekt uvolněn 
a část předána v resti-
tucích. Lignosystem začí-
nal výrobu prvního du-
bna 1994 s devíti lidmi.
Postupně přibývali další
zaměstnanci, pracovalo
se na dvě směny a v roce 
1998 se začalo i s ob-
chodní činností, otevřela
se vzorková prodejna v
areálu firmy. „To už nás
bylo 55,“ vypráví Jiřina
Kůtová. Sesazenka se
vyráběla pro německou
firmu ATEX, kde se dále
zpracovávala na obložení
stěn a stropů. Počátkem
roku 2002 ale výroba 
v Atexu skončila kon-
kursem.

Nový majitel Lignosys-
temu pan Kubis následně
propustil k  poslednímu
prosinci roku 2002 17 za-
městnanců z 55 a vrátil
se k jednosměnnému pro-
vozu. V dubnu 2010
zrušil celé obchodní oddě-
lení a propustil dalších 
6 zaměstnanců. Tak se
pozvolna dostala firma
na nynější počet 17 za-
městnanců, kteří firmu
opouštějí. Majitelka ob-
jektu si teď přeje, aby
prostory nezačaly chá-
trat. „Chci najít řešení,
aby volné prostory byly
využité a zase tu byla
možnost pracovních pří-
ležitostí pro místní oby-
vatele,“ uzavírá Jiřina
Kůtová.                     (pp)

Třicáté narozeniny
oslavila jedna z  největ-
ších čkyňských fotbalo-
vých celebrit Michal
„Šmoula“ Uhlík. Trenér
starší přípravky a ve-
doucí „A“ mužstva. V roz-
jímavé náladě, která ho
zastihla po oslavě svého
životního jubilea, odpo-
věděl redakci Aktualit na
osobní i sportovní otázky.

Jak bys zatím zhodnotil
fotbalové jaro ve Čkyni?

Vedeme si velice dobře a
jsme konkurenceschopní
týmům z měst jako je
Český Krumlov, Milev-
sko, Jindřichův  Hradec
či Písek. Na takovou
malou vesničku máme
fakt velké úspěchy. "A"
tým mužů je v aktuální
tabulce na 8. místě, "B"
tým je sedmý. Výborně si
vede tým dorostu, který
má pod vedením svých
trenérů P. Krulla a Š.
Blaschka perfektní partu
a o tom ten fotbal je. Jsou
na pěkném čtvrtém
místě. No a to nejlepší
jsem si nechal na konec.
Starší přípravka vede
svoji soutěž a je na
prvním místě před tý-
mem Prachatic. Mladší
přípravka je na tom úpl-
ně stejně a je také na
prvním místě. To zna-
mená, že  áčko mužů 
a oba týmy z přípravek
jsou nejlepší v okrese, což
si myslím, že je veliký
úspěch. A tohle ví moc
dobře Míra Kainc,
a proto toho tolik pro ty
děti dělá.

Míra Kainc je určitě nej-
větší fotbalový mecenáš,
ale tvůj přínos je hodně
podobný.

Snažím se dělat pro
čkyňský fotbal vše, co je
právě potřeba.  Pomáhá
mi hodně lidí, třeba Míra
Kainc, Zdeněk Nezbeda,
Honza Děd, pan Kubš,
Pepa Stejskal,  Vlasta
Babka starší, pan Še-
frhans, pan Kůrka, Páťa
Krull, Šimon Blaschko,
Martin Chalupa, Pepa
Král, Ruda Bělecký, Venca
Turek, který hraje ještě za
áčko a předvádí nesku-
tečné výkony. Nejvíc jsem
ale v kontaktu a spolu-
pracuji s Pavlem Rodem,
který tady dělá fotbal
ještě déle než já a moc
lidí to neví, co vše-
chno  pro fotbal dělá.
Navíc, bez podpory rodi-
ny bych fakt tolik pro fot-
bal dělat nemohl a za to
musím taky poděkovat
manželce Monice, která
to bere v pohodě a nao-
pak mi ještě pomáhá.

Zvědavá otázka na závěr.
Co jsi dostal k třicetinám?

Dostal jsem fakt hodně
dárků, což jsem vůbec
nečekal. Byly to dárky
jako flašky, půllitříky, po-
háry, fotbalové šály, píš-
ťalku, bonbóny ve stylu
šmouly, sparťanský dres 
podepsaný od všech
hráčů Sparty (divil jsem
se, že mi je). Od klubu
jsem dostal dárků něko-
lik - velký a malý pohár
s třicítkou. Od všech dětí
z přípravky kytičky, což
mě potěšilo asi ze všeho
nejvíc. Jo a nesmím za-
pomenout na pěkný
dárek od mazáka Zdeňka
Nezbedů - slivovička ve
stylu míče a kopačky. 
A jako poslední dárek,
který mě taky potěšil - 
7 let starou slivovici od
kluků ze starý gardy. (pp)
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Lignointeriér pokračuje dál

Šumava Petra Martana v němčině
Německého překladu se dočkala kniha čkyňského

spisovatele Petra Martana - Šumava krajina živi-
telka. Kniha vyšla ku příležitosti dvacátého výročí
založení Národního parku Šumava a přeložil ji vim-
perský učitel němčiny Roman Hajník. Obyvatelé
Čkyně mohou mít obě knihy zdarma, když si za-
volají na telefon - 732 373 448.                            (pp)

Ve fotbale jsme nejlepší v okrese



V dalším díle seriálu
o čkyňských zastupi-
telích jsme vyzpovídali
dalšího nováčka MUDr.
Jaroslava Sýkoru.

Co chceš ve čkyňském za-
stupitelstvu prosadit?

V úvodu našeho roz-
hovoru bych rád na
prvním místě poděkoval
všem, kteří ve volbách do
obecního  zastupitelstva
na podzim 2010 volili 
a dále děkuji těm, kteří
preferovali moji osobu  do
obecního zastupitelstva.
Pro mě bylo zvolení za
zastupitele velmi překva-
pující.

Svou profesí jsem lékař,
takže logicky mě zajímá
dostupnost a kvalita
lékařské péče ve Čkyni 
a okolí. V naší obci pů-
sobí dva praktičtí lékaři,
zubní lékaři a na čás-
tečný úvazek i gynekolog.
Podle mého názoru  má-
me velké štěstí  –  všichni
jsou v nejlepším produ-
ktivním věku,  po pro-
fesní stránce velmi dobře
erudovaní  a  poskytují
zdravotní péči svým klien-
tům v plném rozsahu,
mnohdy i nad rámec
svých povinností.  Dobře
znám situaci v dostup-
nosti a hlavně kvalitě
poskytované zdravotní
péče na okrese Prachati-
ce a mohu s čistým svě-

domím říci, že nám může
většina,  i mnohem vět-
ších  měst závidět.

Druhou stránkou jsou
prostory, ve kterých musí
tito lékaři pracovat. Ty
jsou v dnešní době na
hranici únosnosti, velmi
špatný technický stav
budovy,  poloha při rušné
komunikaci,  parkovací
kapacita ve špičce? 
A zcela samostatnou
kapitolou je samozřejmě
tragická bezbarierová
dostupnost ordinací.  Pro
starší a invalidní spolu-
občany to musí být heroi-
cký výkon. Z tohoto
důvodu by bylo velmi
užitečné začít jednat o
možnostech výstavby no-
vého moderního zdravot-
ního středista na zelené
louce či  vybudování ordi-
nací v budovách Obec-
ního úřadu Čkyně,  které
by zajistily lepší pod-
mínky. Druhou oblastí
zájmu je vybudování
dostatku sportovních a
rekreačních středisek pro
trávení volného času pro
potřeby široké veřejnosti.
Nyní již kolegové ze 
zastupitelstva rozjeli   re-
alizaci multifunkčního
sportovního areálu. Jen
bych si velmi přál za-
jištění přístupu všem,
kteří projeví zájem sporto-

Pokračování na straně 7.
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Usnesení 
zastupitelstva obce Čkyně konané

dne 18.4.2011

schválilo:
– doplnění programu jako bod XI. – půjčka z FRB,
jako bod XII. – rozpočet DSO Věnec, do bodu Různé –
zadání výběrového řízení na multifunkční hřiště
– variantu: nerevokovat usnesení ze dne 9. 11. 2005 a
nevyhovět došlým žádostem vlastníků pozemku
v k.ú. Předenice u Čkyně stejně jako všem dalším žá-
dostem došlým po dni 19. 7. 2010, kdy byl projednán
návrh ÚP Čkyně s dotčenými orgány s tím, že ža-
datelé mohou své žádosti uplatnit formou námitky
při veřejném projednání návrhu ÚP, které bude
následovat
– uzavření Smlouvy na zajištění pohřbívání
s oprávněnou osobou ve smyslu zákona o pohřeb-
nictví – s panem Radkem Churaněm, Záhoříčko 6,
současně zajistí informovanost OÚ o stavu hřbitova
– příspěvek ve výši 300.000 Kč pro TS Obce Čkyně,
na nákup traktoru Zetor od firmy AGROZET České
Budějovice
– příspěvek pro ZUŠ Vimperk: na dítě do 15 let
navště-vující ZŠ – 2.000, Kč a na starší muzikanty ve
výši 1.000 Kč (na trvale žijící ve Čkyni a spádových
obcích)
– prodej pozemku panu Jiřímu Tesařovi, Čkyně 200,
č. parc. 946/27 o výměře 285 m2 v k.ú. Čkyně
– bezplatný pronájem části pozemku panu Petrovi
Bosákovi, Čkyně 97,č. parc. 836/7 o výměře cca 10 m2
za podmínky, že dohlédne na čistotu a pořádek na AN
– zřízení věcného břemena pro paní Kamilu Slád-
kovou, Onšovice 22 na pozemek č. parc. 1051/2 v k.ú.
Onšovice u Čkyně za jednorázový poplatek 500 Kč
– smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věcnému
břemenu pro E.ON Distribuce, České Budějovice na
pozemky č. parc. 667/18 a 1142/2 v k.ú. Čkyně za jed-
norázový poplatek 560 Kč
– návrh rozpočtu DSO Věnec ve výši příjmy: 162.550
Kč, výdaje: 2.500 Kč, financování: -160.050 Kč
– zadání výběrového řízení na multifunkční hřiště, 
které zajistí Bc. Jana Benešová

neschválilo:
– příspěvek pro BH Nemocnice Vimperk

odložilo:
– rozhodnutí na zajištění občerstvení při pouti 2011

vzalo na vědomí:
– informace o projektu MŠ zázemí pro dětské hry
– informaci o projektu rekonstrukce synagogy
– informaci o projektu multifunkčního hřiště
– schůzku, která se koná 20. 4. 2011 od 10:30
hodin v ZŠ, kvůli topení na základní škole i
mateřské škole
– vytvoření zásobníku projektů – strategický plán
rozvoje obce

UPOZORNĚNÍ

Upozorňujeme plátce vodného i stočného,
kteří dosud nenahlásili konečné stavy
vodoměrů k 31.12.2010, aby tak učinili nej-
později do 31. 8. 2011.             

Poplatky za popel, psa a poplatek z ubyto-
vání jsou splatné do 30. 6. 2011.               

(OÚ)

Zastupitel Sýkora si přeje nové
zdravotní středisko
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vat, ne pouze hrstce vy-
volených jedinců či skupin,
jak to bylo a je ve Čkyni
zvykem.

Jaké jsi měl důvody pro
vstup do komunální poli-
tiky?

Jsem rodák. Po studiích
a několikaletém působe-
ní v Plzni jsem se i s rodi-
nou vrátil ke kořenům,
postavil jsem si zde rodi-
nný dům a po vyřešení
pracovních záležitostí jsem
se zde snad  i již natrvalo
usídlil. Do komunální poli-
tiky jsem vstupovat ne-
chtěl. S komunální ani
jinou politikou nemám
vůbec žádné zkušenosti,
nejsem členem žádné po-
litické strany. Chtěl jsem
se však od tohoto voleb-
ního období  zajímat o
dění v obci a zorientovat
se v místní politice. Na
kandidátku jsem dle ak-
tuální situace vstupoval
na nevolitelném 7. místě
opozičního sdružení. Ale
voliči udělali změnu v
mých plánech. 

Kde myslíš, že budeš
Čkyni prospěšný a kde
naopak vidíš svoje
slabiny?

Doufám, že jako nový,
minulostí nezatížený za-
stupitel,  přinesu  nové
myšlenky do činnosti 
zastupitelstva a budu jed-

Pozdrav z druhé strany
zeměkoule posílá Veroni-
ka Hodinová, která už dru-
hým rokem žije na Novém
Zélandu. A ještě minimál-
ně tu se svým partnerem
Danem dva další bude. O
tom, co bude potom, zatím
nespekuluje. „Vše budeme
řešit, až k tomu dojdeme,“ 
vzkazuje ze Zélandu.

nat nezávisle na zaběh-
nutých tradicích. Slabina -  
nezkušenost s politikou,
ne zrovna sto procentní
orientace v  místních vzta-
zích. 

Jaké jsou zatím tvoje
dojmy z jednání obecního
zastupitelstva?

Zatím z pohledu mé
osoby dosti rozpačité.
Vše běží podle předem
připraveného plánu. 

A co mě opravdu zaráží
je absolutně nulová účast
spoluobčanů na veřej-
ných zasedáních. To je
důvod k zamyšlení.  

Jaký byl tvůj názor na
letákovou kampaň před
volbami do obecních za-
stupitelstev?

Z pohledu mé osoby 
absolutně NECHUTNÉ.
Bylo to  pouze vzájemné
osočování, urážení a lé-
čení si osobních kom-
plexů na veřejnosti. A co
mě a mojí nejbližší rodi-
nu uráželo nejvíce, bylo
zatahování jména mého
a ne tak dávno zesnulého
otce do špinavostí této
kampaně.  A každý ví, že
šlo o úplně něco jiného.
Na závěr chci ještě jed-
nou všem spoluobčanům
poděkovat a popřát
hodně zdraví, štěstí a po-
hodové prožití  letních
dnů.

(pp)

Kde přebýváte?

Bydlíme v Aucklandu,
což je největší město na
Zélandu. Počtem obyva-
tel 1,4 milionu je to
blízko k Praze, rozlohou
se ale vyrovná Londýnu.
Tahle země nemá prob-
lém s  místem, takže až
na centrum s pár mini- 

mrakodrapy jsou tu už
jen hezké čtvrti s rodin-
nými domky, každá má
svojí hlavní ulici. Byd-
líme 20 minut chůze od
centra Aucklandu, ale
když projdeme ulicí, tak
vždycky potkáme někoho
známého. Pohoda.

Čím se s Danem živíte? 

Začnu Danem, protože
díky němu jsme měli
možnost se sem vrátit.
Když jsme byli v 2009
v Kanadě, tak si zažádal
o stipendium na Univer-
sity of Auckland a dostal
ho. Je to prostě pašák.
Takže jsme se přesně na
Nový rok 2010 přesunuli
z  kanadských -33°C do
novozélandských +30°C a
od té doby jsme tady. Dan
si dělá PhD (třetí stupeň
univerzitního vzdělání,
pozn. red.) v optometrii a
k  tomu učí. Co se mě
týče, tak mám větší po-

hodu v hlavě. Manažeruji
jednu velikou kavárnu.
Patří mezi nejvýše oceňo-
vané v celém Aucklandu,
takže stres to je taky, ale
nenosím si jako Dan
práci domů. Po roce a půl
už mě to trochu přestává
bavit, takže jsem začala
pracovat na tom, abych
tady mohla učit. Učitel
matematiky pro střední
školy je hodně žádané po-
volání, tak snad to půjde.

Jak nejčastěji trávíte
volný čas? 

Nový Zéland je asi nej-
krásnější země, jakou
jsem kdy navštívila. 
Neuvěřitelně rozmanitá.
Když jsme tu byli před
lety poprvé, objeli jsme
celou zemi, žili jsme na
různých místech, snažili
jsme se vidět a poznat
všechno.  V Aucklandu je
lléto třičtvrtě roku a do
hodiny jízdy se nachází

přes 100 krásných pláží,
většinou lidu-prázdných
(ta stovka není překlep!).
Když máme čas, jezdíme
na výlety, chodíme na
treky, couráme po pláži.

Jaké tam máte kama-
rády?

Když vynechám ka-
marády z Čech, co přiletí
na Zéland a u nás se za-
staví na víkend (třeba
Fedor), tak tady máme
jedinou českou kama-
rádku. Jinak občas za-
slechneme češtinu na
ulici, ale Čechy nijak
nevyhledáváme, nejsme
patrioti a kamarády si
vyhledáváme podle ji-
ných parametrů. Zéland
a speciálně Auckland je
extrémně multikulturní.
Takže tomu odpovídá i
národnostní složení okru-
hu našich kamarádů,
kolegů a známých: Novo-
zélanďani (tzv. Kiwíci),
Němci, Francouzi, An-
gličani, Irové, Rusové,
Australani, Jihoafričani,
Indové, Číňani, Turci, Ar-
gentinci. Na pivo ale
chodíme hlavně s  Něm-
cema.

Plánujete ještě někdy
návrat?

Nikdy nevíš, co číhá za
rohem, koho potkáš zítra,
kdo tě někam posune, je
to o náhodě. Teď jsme
tady, minimálně ještě na
další 2 roky, strašně si to
užíváme, a co bude pak,
budeme řešit, až tam 
dojdeme.                    (pp)
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Na pivo chodíme s Němcema

Nová kniha V. Hoška

Čkyňský fotograf Vladi-
slav Hošek vydal svou již
čtvrtou knihu “Šumava
malá velká”. Ve Čkyni si
knihu můžete zakoupit v
prodejně SPAR.
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